
LETO DNI DELA KONJEREJSKEGA DRUŠTVA TOMIŠELJ

»Kdor ima rad živali,
slabo ne misli«

Da konji niso le korfetna vprežna živina ali nadomest-
no meso za salame, vedo nati lunetje že vsaj tako dolgo,
kot se ukvaijajo z njimi. Konj lahko vrže še veliko lepše
denarce kot jahalna žival, pod pogojem kajpada, da
premore vsaj Sčepec lastnosti, ki jih ta Jport terja.

Podobno še danes razmišljajo ludi mnogi kmetje v To-
mtilju. Lani so ponovno slrnili svoje sile in ustanovili
konjerejsko društvo, ki naj bi dalo konjem spet večji
pomen. Pravzaprav jih je k lemu, kot pravijo, navedel
tudi nenačrtni odkup konj na njihovem območju, saj je
praktično vse šlo v izvoz.

»Željo po organizirani konjereji je na ižanskem ob-
močju čutiti že vsaj kakih deset let,« je povedal v pogovo-
ru za Našo komuno vsestransko aktivni Slavko Pavlič,
predsednik KK SZDL Tomišelj. »Zato je zdaj zanimanje
za delo v društvu razumljivo toliko večje. Trenutno ima-
mo včlanjenih že 70 kmetov in to s področij Iške vasi,
Iga, Črne vasi, Kamnika, Preserja, Dobravice, Podpeči,
Tomišlja, Vrbljenja, Strahomerja, Vrhnike in Brezovice,
pa tudi iz nekaterih bolj oddaljenih krajev kot so: Lavri-
ca, Škofljica in Stožice. Skratka, iz vse ljubljanske kot-
line.«

Možnosti v turizmu
Seveda pa tudi konjerejskemu društvu Tomišelj ni bilo

kar tako lahko zaorati ledino. »Sprva so nas še posebej
pri kmetijski zadrugi gledali kar nekam grdo, češ da jim
hodimo v zelje, zdaj pa so uvideli, da je projekt vendar
koristen,« pravi Slavko Pavlič.

Zdaj, ko so se nekako postavili na noge, društvo čaka
naslednji korak: treba bo nekako do gmotnih sredstev.
Dobro namreč vedo, da brez teh ne gre, da pa jim tudi
nič ne bo padlo samo z neba. Sredstva pa prinaša le delo.

»Že lani ob prvotnajski paradi smo zapregli več zaprav-
Ijivčkov in se odpeljali do Bkega vintgarja, zdaj pa razmi-
šljamo, da bi tjakaj (z Iga) popeljali večkrat kako organi-
zirano skupino turistov in potem v vintgarju pripravili
piknik,« preudarao razglablja o načrtih društva predsed-
nik KK SZDL. »To bi prineslo nekaj denarcev, je pa
seveda vprašanje, koliko nam bo kdo pri tem pomagal.

Morali pa bomo seveda pripraviti tudi tazne druge
prireditve. Lani septembra denimo stno imeli sejem, na
katerem smo izbrali dve kobili in enega žrebca za razsta-
vo na Ptuju. Tudi nas konjerejcev si je šlo cel avtobus

ogledati to prireditev in tu smo pravzaprav videli, kje
smo. Naš mladi žrebec Mito-Vulkan pa je tu odnesel celo
prvo mesto. Razstavam tudi sicer posvečamo kar največ
pozornosti. Če že nič drugega, se tu konji vsaj enkrat na
leto pregledajo.«

Konji pa naj bi tudi drugače privabljali turiste na
ižanski konec. Kmet Vodopivec, ki premore kar devet
teh plemenitih živali, jih že zdaj oddaja priložnostnim
turistom in (aboniranim) ljubiteljem jahanja, še večja
atrakcija pa bi nemara bile te živali na prostem; če bi
kolesarji in drugi vozniki, ki v lepem vremenu vozijo tod
mimo, videb lepše konje, kako se idiličo pasejo na travi,
bi se avtomatično ustavljali.

Dela na novem večnamenskem
prostoru

Pri razstavah in drugih prireditvah konjerejci seveda
nujno potrebujejo primeren prostor. Tomišeljsko društvo
je zdaj vpreglo vse sile v izgradnjo novega večnamenske-
ga prostora med Vrbljenjem in Strahomerjem.kjer naj bi
poleg drugih prireditev, organizirali tudi letne prodajne
sejme. Za zdaj so uspeli že splanirati zemljišče (tu je bilo
poprej vaško smetišče) in na grobo zakoličiti tupodrom-
sko stezo, spomladi pa bo treba, kot pravijo, vse to
prekriti še z nekaj centimetrov debelo plastjo finega
peska. Konjerejsko društvo je pri tem zravnalo nič manj
kot 1000 kub. metrov zetnlje, kar je delo, ki ga cenijo na
vsaj 2-3 stari milijardi. Načrte zaobjekt pajimje naredil
priznani strokovnjak ing. Pintar.

»S tem hipodromom bi želeli predvsem zainteresirati
mlade, da bi se zanimali tudi še za kaj dmgega, kot se
sicer,« smotrno nadalje razmišlja Slavko Pavlič. »Zdaj se
nimajo prav kje sestajati. In če so sc že zanimali za dirke
z motorji, zakaj se ne bi še za konje. Morda pa bo prav to
tudi pripomoglo, da bi ie kdo od mladih ostal na kme-
tiji«

Predvidoma naj bi bil večnamenski prostor gotov še
v letošnjem letu. Ždaj morajo urediti še rampe za vtovar-
janje in iztovarjanje živali, tam maja meseca pa bodo
morda že lahko pripravili prvo konjeniško prireditev.
Prav ta pa naj bi, kot računajo pri KD, omehčala k tiste
kmete, ki do zdaj niso videli pravega smotra v organizira-
ni konjereji.
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